



သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ရိုးမဘဏ်နှင့် BRAC Myanmar တို့သည် ဆန်းသစ်သော ငွေကြေးကူညီထောက်ပံ့ခြင်း ဆိုင်ရာသဘောတူစာချုပ်တစ်ရပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး

မြန်မာကျပ်ငွေ ၂ ဘီလျံ တန်ဖိုးရှိ သဘောတူစာချုပ်သည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်ဒေသမှ အမျိုးသမီးများနှင့် အိမ်ထောင်စုများ၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် တွန်းအားပေးလုပ်ဆောင်လာနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်၊ မြန်မာ - မတ်လ ၈ ၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်။ ။ ရိုးမဘဏ်နှင့် BRAC မြန်မာ့အသေးစားချေးငွေကုမ္ပဏီလီမိတက် (BRAC) တို့သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် BRAC ၏ အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးကူညီပေးနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာကျပ်ငွေ ၂ ဘီလျံတန်ဖိုးရှိ သဘောတူစာချုပ်တစ်ရပ်ကို ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ ရက်နေ့က ချုပ်ဆိုလိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။ BRAC သည် လက်ရှိတွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၆၄,၀၀၀ ကျော်အတွက် အသေးစားချေးငွေများ ထုတ်ချေးထားပြီး စုစုပေါင်း ချေးငွေတန်ဖိုးမှာ ကျပ် ၁၂ ဘီလျံ ရှိပြီ ဖြစ်သည်။ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသော အိမ်ထောင်စုများအတွက် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ဆောင်မှုများကို ချဲ့ထွင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် BRAC အနေဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်က မြန်မာနိုင်ငံတွင် အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်းကို စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ BRAC သည် မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်ဒေသရှိ အိမ်ထောင်စုများ၏စီးပွားရေးကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရန် အမျိုးသမီးများရေးရာတွင် အာရုံ စိုက်လုပ်ဆောင်နေပြီး လက်ရှိတွင် ချေးငွေဝန်ဆောင်မှုပေးအပ်နိုင်ရန် ရုံးခွဲပေါင်း ၄၂ ခု ဖွင့်လှစ်ကာ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသည်။ ရိုးမဘဏ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးဘဏ်များအနက် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်ပြီး ဝန်ထမ်းပေါင်း ၃,၀၀၀ ကျော်ရှိကာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဘဏ်ခွဲ ၇၄ ခု ဖွင့်လှစ်ထားသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်းက အတည်ပြုပြဌာန်းခဲ့သော ဥပဒေအရ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဘဏ်များအနေဖြင့် အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်းများသို့ ငွေကြေး ချေးငွေထုတ်ချေးမှုကို ခွင့်ပြုပြီးချိန်မှစ၍ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်လာသည့် အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်းများအား ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများ ပေးအပ်နိုင်ရန်အတွက် ရိုးမဘဏ်အနေဖြင့် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

LIFT ၏ ပံ့ပိုးမှုအောက်ရှိ ရိုးမဘဏ်၏ Agribusiness Finance Program မှ Credit Risk Consultant ဖြစ်သူ Mr. Teun van Vlerken ၏ ပြောကြားချက်အရ အသေးစားချေးငွေ Product သည် မြေနှင့် အိမ်ရာအဆောက်အဦများကို အာမခံပစ္စည်းအဖြစ် မထားရှိနိုင်ခြင်းကြောင့် ချေးငွေထုတ်ချေးမှု စံချိန်စံညွှန်းများအနက် အစဉ်အလာအသစ်တစ်ခုကို တည်ထောင်နိုင်ခြင်းဖြစ်သည် ဟု သိရသည်။ "အလျင်အမြန်တိုးတက်လာနေတဲ့ မြန်မာ့စီးပွားရေးရဲ့ လိုအပ်ချက်ကို ရင်ဆိုင်နိုင်ဖို့ လုပ်ရိုးလုပ်စဉ် ပိုင်ဆိုင်မှုအခြေပြု ချေးငွေထုတ်ပေးခြင်းတွေဟာ ဆက်ပြီး လုံလောက်မှုမရှိတော့ပါဘူး။ ဒီလို စီးပွားရေးပြောင်းလဲမှုကြီးထဲမှာ ငွေကြေးစီး ဆင်းမှု အခြေပြုတဲ့ ချေးငွေထုတ်ပေးခြင်း၊ ပြည့်စုံတဲ့ ဥပဒေမှတ်တမ်းမှတ်ရာတွေနဲ့ Client တွေရဲ့ လိုအပ်ချက်နဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ ထုတ်ကုန်တွေဟာ ဦးဆောင်လာနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်" ဟု Teun က ပြောကြားခဲ့သည်။

ယခုပူးပေါင်းမှုသည် BRAC ကို အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၄,၀၀၀ ကျော်အား ကျပ်ငွေ ၁၅၀,၀၀၀ နှင့် သိန်း ၁၀၀ ကြား အသေးစားချေးငွေများကို ထုတ်ချေးပေးနိုင်အောင် လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ "မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် အမျိုးသမီးတွေအတွက် ကူညီထောက်ပံ့ပေးတာတွေ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်ဖို့ BRAC Myanmar နှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ရတာဟာ ရိုးမဘဏ်အတွက် တကယ်ကောင်းတဲ့ အခွင့်အရေးတစ်ခုဖြစ်တယ် ဆိုတာ ယုံကြည်ပါတယ်။"

ရိုးမဘဏ်က ကူညီပံ့ပိုးတဲ့ ထောက်ပံ့ငွေဟာ အိမ်ထောင်စုပေါင်းများစွာရဲ့ လူမှုဘဝတွေ ပုံမှန်ငွေကြေးစနစ်ကို အသုံးပြုခြင်းကနေ အကျိုးအမြတ်တွေ ရရှိနိုင်အောင်၊ တိုးတက်လာအောင် လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်မှာ ဖြစ်လို့ ပိုပြီး ကျေနပ်စရာကောင်းပါတယ်” ဟု ရိုးမဘဏ်၏ Special Advisor to the Chairman & CEO ဖြစ်သူ Hal Boshier က ပြောသည်။

“ရိုးမဘဏ်နဲ့ BRAC အကြား ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်မှုဟာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အားလုံးပါဝင်နိုင်တဲ့ ငွေကြေးကဏ္ဍကို တည်ဆောက်မှုအတွက် အချိန်ကိုက်ခြေလှမ်းတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ လူနေမှုအဆင့်အတန်းနွမ်းပါးတဲ့ လူတွေရဲ့ ဖြစ်လာနိုင်ခြေတွေကို နားလည်အောင် အတူတကွ လုပ်ဆောင်ရတဲ့အတွက် အရမ်းကို ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိပါတယ်” ဟု BRAC Myanmar Microfinance Company Limited ၏ မြန်မာနိုင်ငံ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သူ ATM Tariqul Islam က ပြောသည်။

XXX



ဆန်းသစ်သည့်ငွေကြေးကူညီထောက်ပံ့ခြင်း ဆိုင်ရာသဘောတူစာချုပ် ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားတွင် ရိုးမဘဏ်နှင့် BRAC Myanmar တို့၏ အဖွဲ့လိုက် ဓာတ်ပုံ

ရိုးမဘဏ်အကြောင်း

၁၉၉၃ ခုနှစ်က စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည့် ရိုးမဘဏ်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အတိုးတက်ဆုံးသော ပြည်တွင်း ပုဂ္ဂလိက ဘဏ်တစ်ခုဖြစ်သည်။ နှစ်အနည်းငယ်ကြာပြီးနောက်မှာပင် ရိုးမဘဏ်သည် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်၊ နည်းပညာ၊ ကော်ပိုရိတ် အုပ်ချုပ်ရေး စသည့် အဓိကကျသည့်အခန်းကဏ္ဍများတွင် မဟာဗျူဟာကျသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို သိသာစွာ လုပ်ကိုင်ခဲ့ သည်။

လက်ရှိတွင် ရိုးမဘဏ်သည် တန်ဖိုးအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးဘဏ်များစာရင်းတွင် နံပါတ် (၄) နေရာ၌ ရပ်တည်နေပြီး ဝန်ထမ်းပေါင်း ၃,၀၀၀ ကျော်ရှိကာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဘဏ်ခွဲပေါင်း ၇၄ ဘဏ်ကို ဖွင့်လှစ်ထားသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ရိုးမဘဏ်သည် နိုင်ငံတကာငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော International Finance Corporation (IFC) မှ ပထမဆုံး တိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသော ဘဏ်တစ်ခု ဖြစ်လာပြီး Credit Risk Management ၊ Finance ၊ Treasury ၊ Product Development တို့ကို အဆင့်မြှင့်တင်ရန်၊ New Core Banking System ကို အသုံးပြုနိုင်ရန် IFC ၏ သုံးနှစ်တာကာလအတွက် အကြံပေးမှုများ ပြုလုပ်သည့်အကူအညီကို ရရှိခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ၇၇မနီနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးရေးအေဂျင်စီတစ်ခုဖြစ်သော GIZ မှလည်း နည်းပညာအထောက်အကူများ ရရှိခဲ့ပြီး အသေးစားအလတ်စားလုပ်ငန်းများသို့ ချေးငွေထုတ်ချေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တိုးတက်မှုများ ရရှိခဲ့ကာ လုပ်ငန်းများ ချဲ့ထွင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ဆက်သွယ်ရေးကုမ္ပဏီ တယ်လီနောနှင့် ပူးပေါင်း၍ မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းသို့ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် Wave Money ကို ပူးတွဲတည်ထောင်ခဲ့သည်။ ရိုးမဘဏ်သည် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည့် LIFT နှင့် လက်တွဲ၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးတွင် အဓိကကျသော အခန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည့် လယ်ယာစီးပွားကဏ္ဍအတွက်လည်း တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ ယင်းလယ်ယာစီးပွားကဏ္ဍအတွက် နယ်သာလန်နိုင်ငံမှ RaboBank ကလည်း နည်းပညာအထောက်အပံ့များ ကူညီလျက်ရှိသည်။ ရိုးမဘဏ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

BRAC (မြန်မာ) အကြောင်း

၁၉၇၂ ခုနှစ်တွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၌ BRAC ကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကို ထိရောက်စွာ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းခြင်း နှင့် အခြားသောနိုင်ငံများတွင် ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်လုပ်ဆောင်ခြင်း တို့ဖြင့် အောင်မြင်သော အစီအစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်၍ ကမ္ဘာတစ်လွှားရှိ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆောင်ရွက်သည့် အကြီးဆုံး အဖွဲ့အစည်းများထဲမှ တစ်ခုဖြစ်သည်။ BRAC ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များသည် Bangladesh ၊ Afghanistan ၊ Pakistan ၊ Tanzania၊ Uganda၊ South Sudan၊ Sierra Leone၊ Liberia၊ Myanmar ၊ Nepal ၊ Philippines နိုင်ငံများရှိ လူသန်းပေါင်းများစွာ အထိ ရောက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၌ အသေးစားငွေချေးလုပ်ငန်းအဖြစ်မှတ်ပုံတင်ခဲ့ပြီး သမရိုးကျ ငွေကြေးစနစ်တွင် ကျန်ရစ်နေခဲ့သော လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများအား အသေးစား ငွေချေးလုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှု များကို ပေးအပ်လျက်ရှိသည်။ BRAC သည် ရန်ကုန်မြို့၊ ဝန်းကျင်ရှိ ကျေးရွာများ၊ ပဲခူး၊ မန္တလေး ၊ နေပြည်တော် နှင့် စစ်ကိုင်းဒေသများတွင် ကိုယ်စားလှယ်ရုံးခွဲပေါင်း ၄၂ ဆိုင်ဖြင့် ချေးငွေပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၅ သန်း ထုတ်ချေးထားသည်။ BRAC သည် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်တွင် International Non-Profit Organization အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ထားသည်။

BRAC သည် စီးပွားရေး နှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေး ကဏ္ဍနှစ်ခုလုံး ပါဝင်သည့် ရေရှည်ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေး အတွက် ကဏ္ဍချိတ်ဆက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ချဉ်းကပ်မှုကို ယုံကြည်ထားသည်။ BRAC ၏ အသေးစားငွေချေးလုပ်ငန်း လုပ်ဆောင်မှုများသည် "Microfinance-plus approach" ဟု ခေါ်သော ဖွံ့ဖြိုးမှုဦးတည်သည့် BRAC ၏ နယ်ပယ် နှင့် ကဏ္ဍအားလုံးကို ခြုံငုံသည့်ချဉ်းကပ်မှုများ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း အဖြစ် မြင်တွေ့ရမည် ဖြစ်သည်။ BRAC သည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသည့် လူနေမှုတွင် နေထိုင်ကြသူများတွက် အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် ငွေကြေးစနစ်ကို ဝန်ဆောင်ပေးထားပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ၊ စိုက်ပျိုးရေး ၊ လူမှုပတ်ဝန်းကျင်တိုးတက်မှု အစရှိသော ကဏ္ဍများနှင့် ပတ်သက်၍ မတူညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အစီအစဉ်များဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အကောင်အထည်ဖော်သော လုပ်ဆောင်ချက်များသည် ကျေးလက်ဒေသနေ အမျိုးသမီးများ ၊ မြေယာမဲ့သူများ ၊ အခြေခံ လယ်သမားများ၊ ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများ နှင့် အသေးစား စွန့်ဦးလုပ်ငန်းရှင်များ အစရှိသည့် အမျိုးမျိုးသော လူဦးရေများစွာ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးသည်။ BRAC သည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ လာမည့်နှစ်များတွင် လုပ်ငန်းစဉ်ချဲ့ထွင်လုပ်ဆောင်မှုများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပြီး ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျော့ချရန်အတွက် လက်တွေ့ရေရှည်အဖြေရှာပေးမှုများကို ရှာဖွေရန် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်သည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

Yoma Bank

May Oo

Head of Communication and Marketing, Yoma Bank.

Mobile +95 9 771 000 071 / +95 9 967 000 071

Email mayoo@yomabank.com

BRAC Myanmar Microfinance Company Limited

Myat Noe OO

Senior Communication Officer, BRAC Myanmar Microfinance Company Limited

Mobile +95 9 969923510

Email myat.oo@brac.net